
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 18/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 567/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη συναίνεση του Δ.Σ. επί: α) της Μ.Π.Ε. και β) του 
Σχεδίου Διαχείρισης Αποβλήτων (Σ.Δ.Α.) για την 
εκμετάλλευση λατομείου βιομηχανικού ορυκτού, 
έκτασης 278,53 στρ., στη θέση «Καστρί» Δ.Βέροιας, 
από την εταιρία «ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Ε.». 

 
         Σήμερα 24 Σεπτεμβρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε τακτική 
συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, 
Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 20-9-2012 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου 
που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους 
Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις 
του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Αναπληρωτής Δημάρχου Κων/νος Βοργιαζίδης και ότι υπάρχει 
νόμιμη απαρτία, αφού επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  37 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. 
Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. 
Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. Παυλίδης, 10)Λ. Πουλασουχίδης, 11)Κ. 
Βοργιαζίδης, 12)Ν.Μωυσιάδης, 13)Χ. Κούτρας, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
15)Χ.Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 16)Π. Τσαπαρόπουλος, 17)Μ.Παπαϊωάννου, 
18)Θ. Κορωνάς, 19)Κ. Συμεωνίδης, 20)Γ.Κάκαρης, 21)Β. Παπαδόπουλος, 
22)Κ. Κουτσαντάς, 23)Λ.Τσαβδαρίδης, 24)Α. Νεστορόπουλος, 25)Α. 
Γκαμπέσης, 26)Κ.Κοστογλίδου, 27)Β. Γιαννουλάκης, 28)Χ. Τσιούντας, 
29)Ε.Γουναράς, 30)Γ. Σουμπέκας, 31)Κ. Παναγιωτίδης, 32)Δ.Γκέκα, 33)Α. 
Παπαδόπουλος, 34)Σ. Κουμτσίδης, 35)Ι.Σοφρόνωφ, 36)Γ. Μελιόπουλος, 
37)Ι.Αγγέλογλου. 

Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, 
Α.Καγκελίδης, Α. Βεσυρόπουλος.    

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ι. Λιάτσιου, Ε. Κελεσίδης, Σ.Ρίσσου, 
Ν. Αγγέλου, 

Κ.Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Α. Κακαγιάννης, 
Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. 
Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση:1) Κατά την προ ημερησίας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, Π.Τσαπαρόπουλος, Κ.Συμεωνίδης, Χ.Τσιούντας και 
αποχώρησε ο κ.Π.Τσαπαρόπουλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 526/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος και Χ.Γαϊτάνου. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.529/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Α.Παπαδόπουλος και προσήλθαν οι κ.κ. Π.Τσαπαρόπουλος και 
Χ.Γαϊτάνου. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.530/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.532/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Α.Παπαδόπουλος. και αποχώρησε ο κ. Γ.Σουμπέκας. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.534/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.535/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Κοστογλίδου, Γ.Κάκαρης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.536/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης και Ι.Αγγέλογλου. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.539/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Λ.Τσαβδαρίδης, Π.Τσαπαρόπουλος. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.540/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης, Α.Παπαδόπουλος και προσήλθαν οι οι κ.κ. Λ.Τσαβδαρίδης, 
Π.Τσαπαρόπουλος. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.542/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Δ.Δάσκαλος, Β.Γιαννουλάκης, Ν.Τσιαμήτρος, 
Μ.Παπαϊωάννου και προσήλθαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης, Α.Παπαδόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.543/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Β.Γιαννουλάκης, Μ.Παπαϊωάννου. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.544/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Τσιαμήτρος και αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Παπαδόπουλος και Π.τσαπαρόπουλος. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.545/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Κ.Συμεωνίδης, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ και Σ.Κουμτσίδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.546/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ε.Γουναράς. 
16) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.548/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Σ.Κουμτσίδης. 
17) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.549/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης και Β.Γιαννουλάκης. 
18) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.550/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης και Β.Γιαννουλάκης και αποχώρησαν οι 
κ.κ.Ν.Τσιαμήτρος, Μ.Σουμελίδης και Γ.Κάκαρης. 
19)  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.552/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Τσιαμήτρος. 
20) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.553/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
21) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.557/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
22) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.565/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος και Ι.Σοφρόνωφ. 
23) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.567/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ.Κούτρας. 
24) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.569/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος και Ι.Σοφρόνωφ. 
25) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.575/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 29ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 3-9-2012 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου 
Κωνσταντίνου Βοργιαζίδη,  που έχει ως εξής: 

Το Τμήμα Συλλογικών Οργάνων της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας με το 
υπ΄ αριθμ. 252879/5673/09-07-2012 έγγραφό της μας απέστειλε ανακοίνωση του 
Περιφερειακού Συμβουλίου με θέμα :  «Δημοσιοποίηση ανακοίνωσης –πρόσκλησης» που 
αφορά σε Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων και β) Σχεδίου Διαχείρισης 
Αποβλήτων (Σ.Δ.Α.) για την εκμετάλλευση λατομείου βιομηχανικού ορυκτού 
(ανθρακικού ασβεστίου) έκτασης 278,53 στρ. στη θέση «Καστρί» Δήμου Βέροιας, 
Π.Ε. Ημαθίας από την «ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Ε.» . 
 

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΤΗΣ ΜΕΛΕΤΗΣ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΙΚΩΝ ΕΠΙΠΤΩΣΕΩΝ 
ΛΑΤΟΜΕΙΟΥ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΟΥ ΟΡΥΚΤΟΥ ΑΝΘΡΑΚΙΚΟΥ ΑΣΒΕΣΤΙΟΥ ΤΗΣ  

ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ «ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Ε.» ΣΤΗ ΘΕΣΗ «ΚΑΣΤΡΙ» Δ.Δ. 
ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ, ΔΗΜΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ, ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΕΝΟΤΗΤΑΣ ΗΜΑΘΙΑΣ, 

ΕΚΤΑΣΗΣ 275,3345988 ΣΤΡΕΜΜΑΤΩΝ 

ΣΤΟΙΧΕΙΑ ΕΡΓΟΥ 
- Η εταιρεία ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Ε. λειτουργεί, στη περιοχή «Καστρί» Τ.Κ. 
Καστανιάς του Δήμου Βέροιας, σε δημόσια έκταση 82,498 στρεμμάτων (λατ. 1) , με τις 
υπ’ αριθμό 2819/5-11-04 και την 2877/4-12-2007 Αποφάσεις της Επιθεώρησης 
Μεταλλείων Βορείου Ελλάδας (μετά από σχετικές εγκρίσεις των περιβαλλοντικών και 
τεχνικών μελετών εκμετάλλευσής του), λατομείο μαρμάρου και μονάδα θραύσης - 
επεξεργασίας στείρων υλικών εντός του λατομικού χώρου , αντίστοιχα . 
Επίσης στη ιδία περιοχή έχει μισθωμένους άλλους δύο λατομικούς χώρους (με 
εγκεκριμένες περιβαλλοντικές – τεχνικές μελέτες),  

α. 41,788 στρεμμάτων (λατ. 2) , με Άδεια Εκμετάλλευσης ΕΜΒΕ 2989π.ε./18-6-2010 
, όμορο με τον χώρο 3  , και 
β. 95,2479 στρεμμάτων (λατ. 3) , με Άδεια Εκμετάλλευσης ΕΜΒΕ 2988π.ε./18-6-
2010 , όμορο με τους  χώρους  1 & 2 ,  

στους οποίους μέχρι σήμερα δεν έχουν πραγματοποιηθεί εργασίες εξόρυξης μαρμάρου . 
(Στο σύνολο των παραπάνω αναφερθέντων λατομείων  υπάρχει κατασκευασμένη 
περιμετρική περίφραξη) 
Με την υποβληθείσα ΜΠΕ εκτός των προαναφερθέντων χώρων συμπεριλαμβάνεται και 
δημόσια έκταση 55.800,6988 m2 (λατ. 4), στο ΒΑ τμήμα του λατομείου (1), η οποία 
ζητήθηκε από την εταιρεία για μίσθωση ως λατομείο βιομηχανικού ορυκτού. Στη έκταση 
αυτή  μέχρι σήμερα δεν έχει γίνει καμία επέμβαση εξόρυξης, ούτε έχει παραχωρηθεί στο 
παρελθόν για εκμετάλλευση . 
(Επισυνάπτεται χάρτης όπου διακρίνονται οι χώροι ενδιαφέροντος). 
- Οι παραπάνω αναφερθέντες χώροι, των οποίων η συνολική έκταση ανέρχεται σε 
275,3345988 στρέμματα, περιλαμβάνονται ενοποιημένοι στην υποβληθείσα ΜΠΕ για 
την εκμετάλλευσή τους ως λατομείο βιομηχανικού ορυκτού (ανθρακικού ασβεστίου), το 
οποίο κατατάσσεται, σύμφωνα με το Ν.4014/2011 και της ΚΥΑ 1958/13-1-2012, στην 
Α1 κατηγορία,  ήτοι, στην 1η Υποκατηγορία της τρίτης ομάδας α/α 3 είδους έργων της 5ης 
ομάδας της ΚΥΑ 1958/13-1-2012 και αφορά «Επιφανειακή εξόρυξη βιομηχανικών 
ορυκτών εκτός περιοχών NATURA σε έκταση άνω των 200 στρεμμάτων». 
Tο προς εκμετάλλευση υπάρχον στη περιοχή ορυκτό-πέτρωμα μπορεί να καταταγεί στην 
κατηγορία των βιομηχανικών ορυκτών (το πέτρωμα παρουσιάζει υψηλό ποσοστό CaCo3

 

98% και λευκότητας 95,8%) με το χαρακτηρισμό «ανθρακικό ασβέστιο» (σχετική η από 
28/4/201 πετρογραφική και ορυκτολογική μελέτη από το ΙΓΜΕ) και για αυτό ζητείται η 
έγκριση της Μ.Π.Ε. και η έκδοση νέας Αδείας Εκμετάλλευσης Βιομηχανικού Ορυκτού 
με ταυτόχρονη παύση των ισχυουσών σήμερα αδειών εκμετάλλευσης μαρμάρων. Το 
αίτημα αυτό της εταιρείας αιτιολογείται από την αδυναμία παραγωγής όγκων μαρμάρου , 
στο επί 6ετίας λειτουργούν λατομείο (1), λόγω του ότι το κοίτασμα είναι εντονότατα 
τεκτονισμένο και έχει αποδειχθεί ασύμφορη η συνέχιση της εκμετάλλευσής του ως 
λατομείο μαρμάρου. 
Η αξιοποίηση του πετρώματος του λατομικού χώρου αποκλειστικά για την παραγωγή 
ανθρακικού ασβεστίου – βιομηχανικού ορυκτού είναι η μόνη εφικτή λύση για τη 



συνέχιση  αξιοποίησης του συγκεκριμένου ορυκτού πόρου, προς όφελος της Εθνικής 
Οικονομίας .    

ΓΕΩΓΡΑΦΙΚΗ ΘΕΣΗ 
- Χωροταξικά ο υπό μελέτη λατομικός χώρος (275,3345988 στρ) βρίσκεται στο ορεινό 
τμήμα της Ημαθίας, περιοχή «Καστρί» Τ.Κ. Καστανιάς του Δήμου Βέροιας και απέχει, 
σε ευθεία απόσταση, 

Κοντινή Ζώνη 0-2 χλμ 
- 600 μ. από το νότιο κλάδο του ρέματος «Τριπόταμος» , 
- 850 μ. από την παλαιά Ε.Ο. Βέροιας – Κοζάνης , 
- 1.750 μ. από τον οικισμό Μικρής Σάντας , και 
- 2.000 μ. από τον οικισμό Καστανιάς 

Μεσαία Ζώνη 2-5 χλμ. 
- 2.600 μ. από την Ιερά Μονή Παναγίας Σουμελάς και την Εγνατία Οδό , 
- 2.700 μ. από το ανατολικό όριο της Ζώνης Natura «Στενά Αλιάκμονα» , 
- 2.750 μ. από τον οικισμό Λευκόπετρας , 
- 3.800 μ. από τον π. Αλιάκμονα  , και  
- 4.500 μ. από τον οικισμό Γεωργιανών .  

Ο χώρος βρίσκεται εκτός περιοχής Natura και εντός του καταφυγίου άγριας ζώνης 
Κ134 «Μικρή Σάντα» στο οποίο απαγορεύεται η θήρα σε όλη την περίοδο του έτους . 
- Η επιλογή του συγκεκριμένου χώρου έγινε με βάσει τις υπάρχουσες ή προβλεπόμενες 
χρήσεις γης στην περιοχή, την μη ορατότητά του από τους βασικούς πολεοδομικούς 
ιστούς, τις τουριστικές και αρχαιολογικές περιοχές, τις σημαντικές αποστάσεις από τους 
οικισμούς και προστατευμένες περιοχές Natura και με βάση τα γεωλογικά δεδομένα . 
Επίσης που  λόγω των προαναφερθεισών αποστάσεων από τους οικισμούς, της 
μορφολογίας του εδάφους και του προσανατολισμού της εκμετάλλευσης δεν 
δημιουργούνται  προβλήματα αισθητικά ή ασφάλειας και οδών και αγροτικών – δασικών 
εκτάσεων  περιμετρικά του χώρου. 
 (Επισυνάπτεται χάρτης ζωνών ευαισθησίας) 
 ΕΡΓΑ ΥΠΟΔΟΜΗΣ ΛΑΤΟΜΕΙΟΥ 
- Διατήρηση του υπάρχοντος δρόμου πρόσβασης που καταλήγει στην υφιστάμενη 
πλατεία +930 μέτρων του ενεργού λατομείου (1). 
- Προοδευτικά διαμόρφωση των εσωτερικών λατομικών δρόμων για την προσέγγιση στις 
ανώτερες βαθμίδες εξόρυξης του πετρώματος στον υπόλοιπο λατομικό χώρο. 
ΕΚΜΕΤΑΛΛΕΥΣΗ – ΕΠΕΞΕΡΓΑΣΙΑ , ΑΠΟΘΕΜΑΤΑ – ΧΡΟΝΙΚΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ 
- Το ανάγλυφο της περιοχής, τα γεωλογικά και κοιτασματολογικά χαρακτηριστικά του 
πετρώματος και η διεθνής πρακτική επιβάλλει τη μέθοδο της υπαίθριας εκμετάλλευσης 
των ορθών βαθμίδων ανοικτού τύπου από πάνω προς τα κάτω με τη χρήση εκσκαπτικών 
μηχανημάτων και διαρρηκτικών εκρηκτικών υλών .  
Κατά την εκμετάλλευση του λατομείου το ύψος των βαθμίδων θα είναι 10 μέτρα (μέγιστο 
επιτρεπόμενο από τον ΚΜΛΕ 15 μ.), το πλάτος των δαπέδων εργασιών 12 μέτρα ενώ η 
εκμετάλλευση θα σταματάει σε απόσταση 8 μέτρων από τα όρια του λατομικού χώρου. 
- Τα εξορυσσόμενα κατάλληλα υλικά θα μεταφέρονται στην πλατεία των +930 μέτρων 
όπου θα υφίστανται επεξεργασία (θραύση) από συγκρότημα θραύσης – διαχωρισμού 
(α΄βάθμια επεξεργασία  για την παραγωγή υλικών διαμέτρου 0 – 80 mm) το οποίο είναι 
ήδη εγκατεστημένο στον ενεργό  χώρο (1), για την παραγωγή βιομηχανικών πρώτων 
υλών . 
Για την αύξηση της προστιθέμενης αξίας προβλέπεται η εγκατάσταση συγκροτήματος 
β΄βάθμιας επεξεργασίας για την παραγωγή υλικών διαμέτρου 0-20, 20-40 και 40-60 mm 
καθώς και η τοποθέτηση αποθηκευτικού χώρου των υλικών (σιλό) 30 μ3 περίπου . 

Τα επεξεργασμένα υλικά θα διατίθενται στην εταιρεία ΟΜΥΑ ΕΛΛΑΣ ΑΕΒΕ, θυγατρική 
της Omya που είναι κορυφαίος παγκόσμιος παραγωγός βιομηχανικών ορυκτών και με την 
οποία συνεργάζεται η εταιρεία  από το έτος 2006 διαθέτοντας επεξεργασμένα υλικά από 
το ενεργό λατομείο (1), για την παραγωγή συσκευασμένων βιομηχανικών υλικών . 
- Κατά την εκμετάλλευση του λατομικού χώρου των 275,3345988 στρ θα εξορυχθούν 
5.512.278 m3 από τα οποία αναμένεται να παραχθούν ,  

- 3.307.367 m3 (επί εδάφους) βιομηχανικό ορυκτό – ανθρακικό ασβέστιο ,  



- 1.102.456 m3 (επί εδάφους) υλικά Ε4 (θραυστά υλικά για έργα οδοποιίας) , και 
- 1.366.870 m3 (επί εδάφους) στείρα υλικά. 

Σε ότι αφορά τη διάθεση υλικών από τον λατομικό χώρο , λαμβάνοντας υπόψη  το ειδικό 
βάρος του πετρώματος  2,6 ton/m3 , αναμένεται η διάθεση, 

- Βιομηχανικού ορυκτού =  259.600 ton/έτ. ή 1.298 ton/ημ. , και 
- Υλικών Ε4(θραυστά υλικά για έργα οδοποιίας)  = 86.536  ton/έτ. 

- Η χρονική διάρκεια λειτουργίας του λατομικού χώρου υπολογίζεται σε 34 περίπου 
χρόνια , με εκτιμώμενη μέση ετήσια συνολική εξόρυξη – διάθεση ασβεστιτικού υλικού 
της τάξεως των 260.000 τόνων/ετ. ή  99.848 m3/ετ.  (5.512.278 m3 , απολήψιμα X 0,60 , 
βιοηχ. ορυκ. = 3.307.367 m3  : 99.848 m3/έτος =33,12 ≈ 34 έτη). Επομένως η μέση ετήσια 
εξόρυξη υλικού θα είναι 166.413 m3 (επί τόπου) . 
ΙΣΧΥΣ ΜΗΧΑΝΗΜΑΤΩΝ 
Η ισχύς των συσκευών και διατάξεων θραύσης θα είναι 811 ΗΡ, των οχημάτων και 
μηχανημάτων για την εξορυκτική διαδικασία 2.445 ΗΡ και των βοηθητικών 
μηχανημάτων 1.105 ΗΡ .  
Η συνολική ιπποδύναμη του  εξοπλισμού στο  εργοτάξιο ανέρχεται σε  4.316 ΗΡ . 
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ 

Στο λατομείο θα απασχοληθούν 17 άτομα χειριστές μηχανημάτων, οδηγοί οχημάτων 
και εργάτες (9 άτομα στην εξόρυξη και 8 άτομα στην επεξεργασία) καθώς και 2 
επιβλέποντες μηχανικοί. 

Διαχείριση στείρων υλικών  
Τα στείρα υλικά που θα προκύψουν από την εκμετάλλευση του λατομικού χώρου 
ανέρχονται σε 1.366.870 m3 (επί εδάφους) ή 1.598.560 m3, με συντελεστή επιπλήσματος 
1,45 . 
Η διάθεση των στείρων υλικών θα γίνει σε χώρους όπου θα ολοκληρώνονται οι εργασίες 
εξόρυξης και το μεγαλύτερο μέρος αυτών, 1.336.780 m3 , προβλέπεται να διατεθεί στο 
ανατολικό τμήμα του χώρου (επίχωση του χώρου εξόρυξης - λατομείου 2 και τμήμα του 
λατομείου 3,  επαναφέροντας το ανάγλυφο περίπου στην αρχική μορφή) και τα υπόλοιπα 
231.690 m3 στο νότιο τμήμα του χώρου κατάντη της προβλεπόμενης πλατείας των +900 
μέτρων η οποία θα δημιουργηθεί στο μέλλον. Η απόθεση των στείρων υλικών στο χώρο 
κατάντη των +900 μέτρων θα είναι βαθμιδωτή, μέγιστου ύψους 4 μέτρων, και θα 
ολοκληρώνεται σε απόσταση 8 μέτρων από τα όρια του χώρου. 

ΧΡΗΣΗ ΝΕΡΟΥ - ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ 
- Απαιτείται νερό για το σύστημα υδρονέφωσης που θα διαθέτει ο σπαστήρας και το 
κινητό κόσκινο (απαίτηση 18 m3/ημ), για την διαβροχή του σωρού των αδρανών, των 
δρόμων προσπέλασης και των τμημάτων κίνησης των μηχανημάτων – οχημάτων (25 
m3/ημ), για περιβαλλοντικούς λόγους (συγκράτηση  σκόνης), αλλά και τη λειτουργία των 
συρματοκοπών . Για το λόγο αυτό θα υπάρχει στο χώρο δεξαμενή 30 m3 η οποία θα 
πληρώνεται με υδροφόρο όχημα. Επίσης για τις ανάγκες άρδευσης των φυτών θα 
τοποθετηθεί δεξαμενή στο υψηλότερο σημείο του χώρου από την οποία θα τροφοδοτείται 
το αρδευτικό σύστημα των φυτών. Το νερό θα εξασφαλίζεται από την υπερχείλιση της 
πηγής «Αράπης» ή την περιοχή Γεωργιανών και θα μεταφέρεται με υδροφόρο όχημα. 
- Για την κίνηση των οχημάτων – μηχανημάτων και την λειτουργία των συστημάτων 
επεξεργασίας του υλικού, συνολικής ιπποδύναμη 4.316 ΗΡ, απαιτείται η χρήση 
πετρελαίου, η ποσότητα του οποίου υπολογίζεται σε 209.328 lit/έτος (218,05 lit/ώρα Χ 
1600 ώρες/ετ Χ 0,6 συντελεστής λειτουργίας μηχαν.). 
ΑΕΡΙΑ ΑΠΟΒΛΗΤΑ 
Η έκλυση αέριων ρύπων από τη λειτουργία των μηχανημάτων – οχημάτων είναι 
αναπόφευκτη οι οποίοι όμως κρίνονται μικρής σημασίας. Σημαντικότερη θεωρείται η 
έκλυση σκόνης η οποία εξαρτάται από την υπάρχουσα υγρασία και το μεγαλύτερο 
ποσοστό εκλύσεων σκόνης γίνεται από την κίνηση των οχημάτων, εξαιτίας της ροής του 
αέρα γύρω από το φορτίο τους.  
Εάν η φυσική υγρασία δεν επαρκεί για την αντιμετώπιση των αέριων ρύπων θα γίνεται 
διαβροχή των δρόμων προσπέλασης και χώρων κίνησης των οχημάτων – μηχανημάτων 
καθώς και καταιονισμός – ψεκασμός (μπεκ εκνέφωσης) στο σύστημα επεξεργασίας των 



υλικών (τροφοδότη συγκροτήματος , έξοδο μεταφορικών ταινιών) και στα υπαίθρια σημεία 
αποθήκευσης υλικών.  
Με τον τρόπο αυτό δεν αναμένεται η σκόνη να υπερβαίνει το όριο των 50 mg/m3 
(σύμφωνα με κείμενη νομοθεσία)  σε απόσταση 50 μέτρων από τα όρια του λατομείου  
αλλά ούτε θα δημιουργεί πρόβλημα στο προσωπικό της επιχείρησης. 

ΥΓΡΑ ΑΠΟΒΛΗΤΑ 
Τα υγρά απόβλητα που δημιουργούνται από το εξεταζόμενο έργο συνίσταται , 
- Από χρησιμοποιημένα ορυκτέλαια . Για την αποφυγή ρύπανσης η αλλαγή λαδιών θα 
γίνεται με διάστρωση στεγανού μανδύα κάτω από το όχημα ή μηχάνημα, θα συλλέγονται 
σε στεγανά δοχεία και θα διατίθενται με μονάδες ανακύκλωσης. 
- Στο πλεονάζον νερό διαβροχής του χώρου και των νερών απορροής του οδοστρώματος, 
στα οποία ενδέχεται να υπάρχουν ρύποι όπως, υπολείμματα ελαστικών &  προϊόντων 
καύσης που ξεπλένονται από την επιφάνεια του δρόμου. Οι ποσότητες αυτές είναι μικρές 
και δεν έχουν τη δυνατότητα να μεταβάλουν την ποιότητα των επιφανειακών αποδεκτών 
που καταλήγουν. Επίσης στα εσωτερικά πρανή των δρόμων θα κατασκευαστεί χαντάκι 
απορροής των νερών της βροχής ώστε αυτά να διοχετεύονται εκτός του λατομικού 
χώρου.  
- Σε ότι αφορά τα υπόγεια νερά, τα μεγάλου πάχους πετρώματα της περιοχής δεν 
επιτρέπουν την ανάπτυξη υπόγειας υδροφορίας σε μικρό βάθος γι’ αυτό και οι 
γεωτρήσεις σπάνια έχουν μεγάλες παροχές και καλύπτουν οριακά τις ανάγκες μικρών 
οικισμών. 
Επειδή από την παραγωγική διαδικασία δεν προβλέπεται η παραγωγή λυμάτων το 
εξεταζόμενο έργο δεν μπορεί να επηρεάσει υδρολογικά την ευρύτερη περιοχή . 
  

ΣΤΕΡΕΑ ΑΠΟΒΛΗΤΑ 
Γενικότερα κατά την παραγωγική διαδικασία δεν θα παραχθούν στερεά απόβλητα. 
- Κατά τη διαδικασία της σταδιακής αποψίλωσης του χώρου για την εκμετάλλευσή του 
υπολογίσθηκε ότι θα παραχθούν 19.230,66 m3 τα οποία θα διατεθούν προσωρινά στο ΒΔ 
ανεκμετάλλευτο τμήμα του λατομικού χώρου και θα επαναχρησιμοποιηθούν κατά τις 
εργασίες αποκατάστασης ως υπόστρωμα. 
- Τα στείρα υλικά (1.598.560 m3) που θα παραχθούν κατά τη διάρκεια εξόρυξης του 
πετρώματος θα διαχειρισθούν όπως αναφέρθηκε σε παραπάνω κεφάλαιο (ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ 
ΣΤΕΙΡΩΝ ΥΛΙΚΩΝ). 
- Σε ότι αφορά τη διαχείριση άλλων απορριπτόμενων υλικών όπως, ελαστικά, 
ανταλλακτικά, κλπ, θα διατίθενται σε εταιρείες ανακύκλωσης. 

ΘΟΡΥΒΟΣ  

Παραγωγή θορύβου θα υπάρχει από την κίνηση των μηχανημάτων και οχημάτων, τις 
σποραδικές ανατινάξεις, την διάτρηση του πετρώματος  και την επεξεργασίας στα 
σπαστηροτριβεία. 
- Κατά την παραγωγική διαδικασία θα έχουμε παραγωγή θορύβου που δεν αναμένεται να 
φθάσει τα 65 db Α στα όρια του εξεταζόμενου χώρου και δεν προτείνεται να ληφθεί 
ιδιαίτερη μέριμνα για την αντιμετώπισή του πέραν του ελέγχου των μηχανημάτων σε 
τακτά χρονικά διαστήματα από πλευράς εκπομπής θορύβων. 
- Σε ότι αφορά τις ανατινάξεις θα γίνονται με χρήση μεγάλου αριθμού επιβραδυντών, 
ένας ανά 50,3 κιλά εκρηκτικής ύλης, με σκοπό την ελάττωση της ταχύτητας του 
κρουστικού κύματος και την ελαχιστοποίηση των δονήσεων. 
Με την εφαρμογή της μελέτης δεν αναμένεται η διάδοση του θορύβου πέραν των 250 
μέτρων από τον εξεταζόμενο χώρο και έτσι δεν θα επηρεάσουν την ορνιθοπανίδα της 
περιοχής αλλά και τους οικισμούς (ο πλησιέστερος οικισμός είναι της Μικρής Σάντας σε 
απόσταση 1.750 μέτρων από το όριο του λατομείου).   
 
ΑΛΛΕΣ ΟΧΛΗΣΕΙΣ 



- Επιπτώσεις στη φυσιογνωμία της περιοχής – Ζώνες οπτικής επιρροής  
Δεν αναμένονται ιδιαίτερες επιπτώσεις στη φυσιογνωμία της περιοχής καθότι υπάρχει 
ήδη γειτνίαση του χώρου με άλλα ενεργά ή ανενεργά λατομεία στη περιοχή.  
Οι ζώνες οπτικής επιρροής διερευνώνται από τα οικιστικά σύνολα και το οδικό δίκτυο 
και στον εξεταζόμενο χώρο,  από τη συνέργεια της συνεκμετάλλευσης των 4 όμορων 
χώρων (συνολικής έκτασης 275,3346 στρ), θα προκύψει η ανάπτυξη ενός «πετάλου» 
βαθμίδων, κλειστού από όλες τις διευθύνσεις εκτός της βορειοανατολικής, από όπου θα 
είναι δυνατή η θέαση του εκμεταλλευομένου συνολικού χώρου. Αυτό θα συμβεί λόγω 
της γεωμορφολογίας και της τοπογραφίας, που δεν επιτρέπουν την ανάπτυξη βαθμίδων 
προς άλλες διευθύνσεις και κυρίως λόγω του ότι οι όμοροι χώροι που έρχονται να 
προστεθούν στο εκμεταλλευόμενο λατομείο των 82,498 στρεμμάτων, βρίσκονται σε 
επίπεδες εκτάσεις στα ανάντη του αρχικού χώρου ή εκατέρωθεν των πλευρών αυτού. 
Δηλαδή ο χώρος που σήμερα φαίνεται (ενεργό λατομείο 1), και από όπου είναι ορατός, 
αυτός θα παραμείνει ορατός και με την συνέργεια της συνεκμετάλλευσης των 4 ομόρων 
χώρων, από τις ίδιες διευθύνσεις. 

- Δονήσεις 
Δονήσεις θα προκαλούνται στη περιοχή από τη χρήση εκρηκτικών υλών για την εξόρυξη 
του πετρώματος .  
Στο λατομικό χώρο η πλήρωση των διατρημάτων θα γίνεται με ANFO και αμμωνίτη 
(αναλογία 4:1) και για την ανατίναξη του υλικού θα χρησιμοποιείται σύστημα NONEL 
(επιβραδυντής NONEL και καψύλλιο NONEL) με αποτέλεσμα  ανά χρόνο ανατίναξης η 
εκρηκτική ύλη θα είναι 50,3 κιλά. Με τον τρόπο αυτό επιτυγχάνεται η λειτουργία της 
ανατίναξης από κάτω προς τα πάνω, μη παραγωγή κρότου της ανατίναξης , μη αστοχιών 
στους υπονόμους ανατίναξης και ελαχιστοποίηση μετάδοσης της δόνησης, η οποία στην 
περιοχή αναμένεται ότι δεν θα είναι αισθητή πέραν των 0,8 χιλιομέτρων (στην απόσταση 
αυτή δεν υπάρχει κανένας οικισμός ή κατοικούμενο κτίσμα). Η διαδικασία αυτή της 
εξόρυξης εφαρμόστηκε κατά περιόδους και στο ενεργό λατομείο (1), για την αποκάλυψη 
του πετρώματος (απομάκρυνση επιφανειακού ακατάλληλου πετρώματος),  χωρίς να 
δημιουργηθούν προβλήματα στην ευρύτερη περιοχή . 
ΕΠΙΠΤΩΣΕΙΣ ΣΤΗ ΧΛΩΡΙΔΑ – ΠΑΝΙΔΑ  
-Ο ευρύτερος χώρος ανήκει στο όριο της παραμεσογειακής ζώνης βλάστησης και της 
οξιάς. Τα κύρια είδη που εμφανίζονται είναι η οξιά, η πλατύφυλλος δρυς και η χνοώδης 
δρυς. Στον εξεταζόμενο χώρο δεν υπάρχει ιδιαίτερη βλάστηση γιατί το αποκαλυμμένο 
ασβεστολιθικό πέτρωμα αποπλένεται από τα νερά της βροχής και δεν επιτρέπει να 
σταθούν επ’ αυτού γαιώδη υλικά που θα φιλοξενούσαν βλάστηση.  Με τα προτεινόμενα 
έργα αποκατάστασης (περιμετρικά του χώρου και στα δάπεδα των τελικών βαθμίδων 
εκμετάλλευσης  και στην πλατεία) θα εγκατασταθεί εδαφικό υλικό και θα γίνουν 
κατάλληλες φυτεύσεις . 
- Ο λατομικός χώρος βρίσκεται εντός του καταφυγίου άγριας ζώνης Κ134 «Μικρή 
Σάντα» στον οποίο απαντώνται αγριόχοιροι, άτομα ζαρκαδιού, λαγοί, αλεπούδες, κλπ. 
Στον εξεταζόμενο χώρο λόγω έλλειψης χλωρίδας δεν έχουμε και εμφανίσεις πανίδας.  
Τελική διαμόρφωση χώρου - αποκατάσταση 

- Στον λατομικό χώρο με την ολοκλήρωση της εκμετάλλευσης θα υπάρχουν 
διαμορφωμένες τελικές βαθμίδες , μέγιστου ύψους 10 μέτρων , και δάπεδα ελάχιστου 
πλάτους 6 μέτρων. Στους χώρους απόθεσης των στείρων υλικών την τελική πλατεία και 
τα τελικά δάπεδα θα διαστρωθούν εδαφικά υλικά και θα εκτελεστούν οι εργασίες 
αποκατάστασης με φυτεύσεις δένδρων και θάμνων, σε κάνναβο 2mX2m. 
(Επισυνάπτεται σχετικό σχεδιάγραμμα)  
- Οι εργασίες αποκατάστασης από το 1ο – 5ο έτος θα περιλαμβάνουν περιμετρικές 
δενδροφυτεύσεις στο λατομικό χώρο και από το 6ο – 40ο έτος προβλέπεται η σταδιακή 
αποκατάσταση των  χώρων απόθεσης στείρων υλικών και των τελικών δαπέδων – 
πλατειών.  
- Το συνολικό κόστος των εργασιών αποκατάστασης του λατομικού χώρου υπολογίσθηκε 
σε 250.000 € (1.018 €/στρ ή 0,045 €/m3 πετρώματος επί εδάφους) . 



Η Τοπική Κοινότητα Καστανιάς με το 27/08/2012 έγγραφο της και τα συνοδευτικά 

αυτού, γνωμοδοτεί αρνητικά για το θέμα. 

Κατόπιν αυτού, 
Π α ρ α κ α λ ε ί τ α ι  

το Δημοτικό Συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Αγγέλογλου: Πρόεδρε, προτείνω την αναβολή συζήτησης και λήψης απόφασης 

για αυτό το θέμα. 
Είναι ένα σοβαρότατο θέμα. Δεν είναι παρών ο Εκπρόσωπος της Τ.Κ. Καστανιάς, 

που έχει εκφράσει αρνητική άποψη και δεν έχουν κληθεί φορείς. Μιλάμε για το βουνό. 
Είναι δυνατόν να συζητούμε τέτοια θέματα στη 1 η ώρα τα ξημερώματα; 

Πρόεδρος: Και τι να κάνουμε κ. Αγγέλογλου; Ας συζητούμε όλο το βράδυ. 
Είμαστε στα όρια της νομιμότητας. Μπορούμε αν θέλουμε να παρατείνουμε κατά δυο 
ώρες τη συνεδρίαση.  

Τσαβδαρίδης: Θα ήθελα να τοποθετηθώ επί της αναβολής του θέματος. Πρώτα 
από όλα, είναι παρόντες εκπρόσωποι της εταιρίας; Από ότι βλέπω υπάρχουνε. 

Αυτό το Δ.Σ. έχει μάθει να παίρνει αποφάσεις στις 2 και στις 3 η ώρα τα 
ξημερώματα, χωρίς απολύτως καμία έκπτωση στην προσοχή που επιδεικνύει και στη 
σοβαρότητα με την οποία αντιμετωπίζει τα θέματα.  

Άρα δε δέχομαι, γιατί πρόκειται περί μομφής, ότι είναι αργά. Είμαστε όλοι 
ευδιάθετοι, με πλήρη πνευματική λειτουργία και συνεπώς στους εκπροσώπους της 
εταιρίας που περιμένουν από τις 8 η ώρα να έρθει στωικά η σειρά τους δε μπορούμε να 
τους πούμε να έρθουν την επόμενη φορά  

Αγγέλογλου: Πρόεδρε, ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 
Πρόεδρος: Κ. Αγγελογλου, το αίτημά σας για ονομαστική ψηφοφορία γίνεται 

δεκτό. Η γραμματέας θα εκφωνεί ένα - ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους και θα 
ψηφίζετε ονομαστικώς υπέρ ή κατά της πρότασης του κ. Ι.Αγγέλογλου για αναβολή της 
συζήτησης και λήψης απόφασης επί του παρόντος θέματος. Παρακαλώ ν’ αρχίσει η 
ονομαστική ψηφοφορία. 

Στη συνέχεια η γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω 
πρόταση. Έτσι: 

Υπέρ της πρότασης ψήφισαν εννιά (9) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Ν.Τσιαμήτρος, 
Ε.Αρχοντάκη-Γεωργίου, Ν. Μωυσιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, 
Ι.Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος, Ι.Αγγέλογλου.  

Αρνητική ψήφο έδωσαν δεκαέξι (16) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Θ. Θεοδωρίδης, 
Γ.Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Π. Παυλίδης, 
Λ.Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-
Γεωργιάδου, Μ. Παπαϊωάννου, Κ. Κουτσαντάς. Λ. Τσαβδαρίδης, Α.Νεστορόπουλος, 
Χ.Τσιούντας, Σ.Κουμτσίδης. 

Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Θ.Κορωνάς και Β.Παπαδόπουλος. 
Πρόεδρος: Με βάση το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας, δε γίνεται αποδεκτή η 

πρόταση του κ. Αγγέλογλου κι επομένως θα προχωρήσουμε στη συζήτηση και λήψη 
απόφασης επί αυτού του θέματος. 

Αγγέλογλου: Ένα τόσο σοβαρό θέμα γιατί το φέρατε με τέτοιο αριθμό σ’ αυτό το 
Δ.Σ. και δεν εκλήθησαν οι φορείς να γνωμοδοτήσουν πάνω σ’ αυτό το θέμα.  

Είναι βαριάς όχλησης αυτή η βιομηχανία, εκεί δεν παρήχθη ποτέ μάρμαρο και 
όλες αυτές οι θεωρίες περί περιβαλλοντικών επιπτώσεων και οι χαριστικές διατάξεις του 
νόμου αφορούν το μάρμαρο και όχι τα υποπροϊόντα του μαρμάρου. Έχετε υπόψη σας, 
έχετε επισκεφθεί το χώρο εκεί πέρα; Έχετε δει στην Καστανιά απέναντι πως αφήνουν τα 
βουνά αυτοί οι κύριοι; Θυμάστε την τραγική κατάληξη.. 
 Πρόεδρος: Ερώτηση κ.Αγγέλογλου, έπειτα τοποθέτηση. 
 Αγγέλογλου: Αυτή είναι επεξήγηση στην πρώτη ερώτηση, τη διαπλατύνω για να 
μπορέσετε να συναισθανθείτε το βάρος της υπόθεσης.  

Εφόσον δεν εξορύχθηκε μάρμαρο ποτέ εκεί, πως είναι δυνατόν να λέει ψέματα η 
ίδια η εισήγηση; Σημειωτέον ότι είναι αρνητική η απόφαση της τοπικής κοινότητας και 
δε βλέπω καμιά τοπική κοινότητα εδώ πέρα να έρχεται να υπερασπιστεί την εισήγησή 



της. Γιατί φέρατε το θέμα αυτό εδώ τέτοια ώρα, χωρίς να καλέσετε κανένα φορέα να 
γνωμοδοτήσει; Αυτή είναι μια γνωμοδότηση και παίρνετε τέτοια ώρα χωρίς να το 
σκεφτείτε;  

Πρόεδρος: κ.Αγγέλογλου, δεν έχει ταυτότητα ώρας κάθε θέμα. Η ροή της 
συζήτησης καθορίζει και πότε θα συμβεί να συζητηθεί ένα θέμα. Δε μεθοδεύεται κάτι 
τέτοιο. Μην το ξαναλέτε. 

Αγγέλογλου: Το μισό Δ.Σ. έχει φύγει Πρόεδρε, είναι δυνατόν να συζητάτε τέτοια 
θέματα;  

Πρόεδρος: Πρέπει να υπολογίζουμε πόσο χρόνο θα φάει κάθε θέμα; αυτά δεν 
μπορούμε να τα εκτιμήσουμε συνάδελφέ μου καλέ. Αυτή η ώρα δεν είναι μεθοδευμένη. 

Αγγέλογλου: Απαντήστε στις ερωτήσεις μου. 
Βοργιαζίδης: Πρόεδρε, νομίζω δεν τις πολυκατάλαβα τις ερωτήσεις του 

κ.Αγγέλογλου.  
Τέλος πάντων, εμείς είμαστε ένας από τους φορείς που γνωμοδοτούμε, η 

γνωμοδότηση η δική μας πηγαίνει προς την Περιφέρεια όπως θα γνωρίζετε, όπως 
πηγαίνει κι η γνωμοδότηση πολλών άλλων φορέων οι οποίοι έχουν δικαίωμα να 
γνωμοδοτήσουν θετικά ή αρνητικά. Δεν ξέρω αν σας έχω καλύψει, τώρα όσον αφορά για 
την ώρα, ειλικρινά δεν καταλαβαίνω.  

Η Τ.Κ. έχει γνωμοδοτήσει αρνητικά το 2004. Παρά την αρνητική γνωμοδότηση 
της τοπικής κοινότητας, το λατομείο αδειοδοτήθηκε από το 2004 και πέραν τούτου ίσως 
δεν καταλάβατε κ.Αγγέλογλου τι είπα: είπα λοιπόν ότι στο ένα κομμάτι έχει γίνει εξόρυξη 
μαρμάρου και στα άλλα δύο για τα οποία υπάρχει άδεια δεν έχει γίνει καθόλου εξόρυξη. 
Δεν καταλάβατε, άλλο είπατε.  

Αγγέλογλου: Άρα έξι χρόνια τι έπαιρνε ο Δήμος; Ποια ήταν τα έσοδά του; 
Γιαννουλάκης: Πρώτη ερώτηση αφορά, ποια θα είναι τα οφέλη του Δήμου από 

αυτή την παραχώρηση;  
Η δεύτερη ερώτηση είναι: Αυτή τη στιγμή έχουν χώρο που εκμεταλλεύονται αυτή 

η εταιρία. Έχει ολοκληρωθεί όλος αυτός ο χώρος; Δεν υπάρχει άλλο και ζητούν επιπλέον 
και αυτόν το χώρο; 

Βοργιαζίδης: Καταρχήν Βασίλη δεν είναι δημοτική έκταση, είναι δημόσια 
έκταση, άρα τα οφέλη του Δήμου προφανώς είναι μικρά, πολύ μικρά.  

Από όσο γνωρίζω και από το τοπογραφικό που έχω στα χέρια μου και από το 
εισηγητικό, έχουν γίνει εξορύξεις στο τμήμα 1, στο χώρο 1 το λεγόμενο και από όσο 
μπορώ να δω από το τοπογραφικό υπάρχουν αποθέσεις μπαζών στο χώρο τον οποίο 
ζητάνε εξτρά, το χώρο 4, καθώς και δρόμος πρόσβασης προς το λατομείο. Αυτό μπορώ 
να δω από το εισηγητικό. 

Μωϋσιάδης: Πρόεδρε επί της διαδικασίας μπορώ να πω κάτι;  
Εγώ έχω ερωτήσεις αλλά φρονώ ότι πρέπει ο εκπρόσωπος της εταιρίας αν είναι ο 

ίδιος ή κάποιος, να κάνουμε ερωτήσεις κι εκεί. Εντάξει, να ειπωθούν κάποια, έχω κάποια 
ερωτήματα. Κάποιος που εκπροσωπεί την εταιρία μήπως χρειαστεί να υποβάλλουμε 
κάποια ερωτήματα.  

Μελιόπουλος: Αυτά που θα ήθελα να ρωτήσω είναι τα εξής: αν έχουν κληθεί 
κάποιοι φορείς είτε θεσμικά να τοποθετηθούν για το θέμα ή για να ενημερώσουν το Δ.Σ., 
να πάρουν μια πιο υπεύθυνη άποψη. Το Δασαρχείο παράδειγμα, το Τεχνικό Επιμελητήριο 
ίσως, δεν είμαστε παντογνώστες, θα βοηθούσε αυτό.  

Το Δασαρχείο έχει δώσει άδεια; Προβλέπεται να δώσει άδεια σ’ αυτή την 
επένδυση; Την έχει δώσει κ.Βοργιαζίδη;  

Η Τ.Κ. Καστανιάς έχει ενημερωθεί ότι συζητείται το θέμα εδώ σήμερα; Το 
γνωρίζει; Αν δεν τους ενημερώσατε γιατί; Έχει γνωμοδοτήσει το 2004. Έστω το 2012, το 
γνωρίζουν ότι συζητιέται σήμερα το θέμα;  

Πρόεδρος: Οφείλουν να το γνωρίζουν κύριε, αναρτημένο είναι στην ιστοσελίδα. 
Μελιόπουλος: Η ερώτησή μου είναι σαφής. Γιατί να μη λάβουμε υπόψη την Τ.Κ., 

σε άλλα θέματα έχουν δίκιο και τώρα όχι; Υπάρχει άλλος πιο υπεύθυνος να αποφασίσει 
για το μέλλον του τόπου του; 

Βοργιαζίδης: κ.Μελιόπουλε, να επαναλάβω λίγο δυο πράγματα. Είπαμε λοιπόν ότι 
αυτή η έκταση, τουλάχιστον τα 230 από τα 280 στρέμματα είναι αδειοδοτημένη ήδη, 
παρά την αρχική αντίρρηση που εξέφρασε το 2004 η Τ.Κ. Καστανιάς. Βεβαίως για 
μάρμαρο. 



Αγγέλογλου: Για υποπροϊόντα μαρμάρου μέχρι ζωοτροφές, θέλει άλλη άδεια 
κ.Βοργιαζίδη.  

Βοργιαζίδης: Ακριβώς. Σύμφωνα με το εισηγητικό ζητείται άλλη άδεια. Η ουσία 
ποιά είναι; Ότι εξορύξεις θα κάνουν για να βγάλουν το ένα, εξορύξεις θα κάνουν για να 
βγάλουν το άλλο.  

Αγγέλογλου: Δεν είναι το ίδιο. 
Βοργιαζίδης: Εντάξει κ.Αγγέλογλου είστε και γεωλόγος τώρα από ό,τι 

αντιλαμβάνομαι.  
Λοιπόν, κ.Μελιόπουλε ρωτήσατε αν έχουν ενημερωθεί κάποιοι φορείς, 

Δασαρχείο. Καθ’ όσο γνωρίζω το Δασαρχείο γνωμοδοτεί και αυτό, άρα δεν τίθεται 
κάποιο τέτοιο θέμα, για το ΤΕΕ που είπατε, ο καθένας μπορεί να διαβάζει τα θέματα 
όπως αναρτώνται στις εφημερίδες τουλάχιστον, να έχει γνώση και να μπορεί να 
παρευρίσκεται και προφανώς είναι ενημερωμένα και τα τοπικά συμβούλια. Είναι κάτι το 
οποίο γίνεται πάντοτε από όσο γνωρίζω.  

Μωϋσιάδης: Θέλω να ρωτήσω αν αυτή η εταιρία σήμερα λειτουργεί, εργάζεται 
και κάνει εξόρυξη. Αν παρ’ ελπίδα συναινέσουμε και όλες οι υπηρεσίες συναινέσουν, θα 
λειτουργείτε αυτόνομοι, ή έχετε κατά νου ότι να το δουλέψετε για λογαριασμό τρίτου; Θα 
το δουλέψετε αποκλειστικά εσείς;  

Λιάσκος: Λέγομαι Λιάσκος, είμαι ο μελετητής αυτής της μελέτης και ήθελα να πω 
το εξής: η εταιρία σήμερα λειτουργεί κι επειδή δεν μπορεί να παράγει μάρμαρο γιατί είναι 
κατακερματισμένο, έχοντας ξεκινήσει από το 2004 αυτή την προσπάθεια, έβγαλε κάποιες 
μικροποσότητες μαρμάρου αλλά όχι πολύ καλής ποιότητας από πλευράς (αδύνατη η 
απομαγνητοφώνηση) και παράλληλα λειτουργούσε κάποιο διαχωρισμό υλικών και έδινε 
σα βιομηχανικό ορυκτό αυτά τα μάρμαρα τα οποία δεν μπορούσε να πουλήσει σα 
μάρμαρα γιατί ήτανε σπασμένα.  

Άρα λειτουργούσε όπως προτείνουμε να λειτουργεί κι από εδώ και πέρα, απλώς 
δεν μπορεί να καλύψει τη λέξη ότι είναι μαρμαράδικο, γιατί δεν μπορεί να παράγει 
μάρμαρο από αυτό το τόσο σπασμένο υλικό. Οι ποσότητες που έχουν παραχθεί συνολικά 
ήταν ελάχιστες σε όλα αυτά τα οκτώ χρόνια.  

Λειτουργεί πάντα αυτόνομα και στους τρεις χώρους, ο τέταρτος χώρος δεν είναι 
κυρίως όσο αφορά την εξόρυξη, είναι κυρίως ένας χώρος που θα αποτεθούν υλικά και θα 
αποκατασταθούν, δηλαδή να φυτευτούν κάποια μπάζα που προέρχονται από αυτή τη 
διαδικασία επειδή είναι κατακερματισμένο το πέτρωμα, μπαίνουν ας πούμε αργιλικά  τα 
οποία δε χρειάζονται, δε χρησιμοποιούνται πουθενά και τα οποία αργιλικά αυτά θα 
συγκεντρωθούν σ’ αυτό το χώρο τον τέταρτο των 55 στρεμμάτων και είναι καθαρά 
βοηθητικός κυρίως χώρος, περιλαμβάνει την οδό προσπέλασης, κάποιες στην άκρη, 
κάποιες εξορύξεις για να κάτσουν καλά τα μπάζα και τίποτε άλλο.  

Οι άλλοι τρεις χώροι ούτως ή άλλως λειτουργούν αυτή τη στιγμή σα λατομεία 
μαρμάρου, εξόρυξη γίνεται στον ένα χώρο μέχρι στιγμής και τώρα σκεφτόμαστε να 
αρχίσουμε και στους άλλους δύο. Έχει δοθεί έγκριση για τους τρεις χώρους από το 
Δασαρχείο, έχουν πληρωθεί τα τιμήματα, έχει γίνει περίφραξη κι επειδή είδε η εταιρία ότι 
δεν μπορεί να συνεχίσει σα μαρμαράδικο, προσπαθεί να αλλάξει τη μίσθωση, να την 
κάνει σα βιομηχανικό ορυκτό.  

Εκείνο που μπορώ να πω ότι είναι ακριβότερα τα μισθώματα σα βιομηχανικό 
ορυκτό από ό,τι είναι σα μάρμαρο, δηλαδη συνολικά το κράτος, γιατί είναι δημόσια 
έκταση και ένα τμήμα από αυτό το μίσθωμα πηγαίνει στους ΟΤΑ, θα παίρνει 
περισσότερα με αυτή την πράξη.  

Θα μπορούσε να το αποκρύψει η εταιρία και να πει ότι συνεχίζουμε να είναι 
μαρμαράδικο αλλά δεν το θεωρεί σωστό, θεωρεί σωστό αυτό που κάνει τόσα χρόνια, 
αφού δεν μπόρεσε να βγάλει μάρμαρο, να πει κάνω αυτό το πράγμα και παρακαλώ 
αδειδοτείστε με σαν κράτος γι’ αυτό το πράγμα το οποίο είναι το πραγματικό αυτό που 
κάνουμε. Αυτό είναι όλη η μελέτη αυτήν την οποία συζητάμε. Ό,τι ερωτήσεις θέλετε στα 
τεχνικά θέματα, είμαι στη διάθεσή σας να απαντήσω.  

Πρόεδρος: Απαντώντας στα ερωτήματά σας, τοποθετήθηκε ο εκπρόσωπος. Θα 
παρακαλέσω αν υπάρχουν ερωτήσεις, να υποβληθούν τώρα. 

Μελιόπουλος: Αυτό που θα ήθελα να ρωτήσω εγώ, αν η εταιρία 
δραστηριοποιείται σε άλλο χώρο εκτός από αυτά τα τέσσερα σημεία τα οποία 
αναφέρεστε.  



Λιάσκος: Όχι, ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ είναι μόνο αυτή η εταιρία εδώ. 
Παπαδόπουλος Β.: Πόσο διαφορετική θα είναι η ρύπανση του περιβάλλοντος από 

σκόνη στη μια διαδικασία και στην άλλη;  
Λιάσκος: Καθόλου διαφορετική, γιατί μέχρι σήμερα δε βγαίνανε μάρμαρα εκεί 

όπου σας είπα, γινόταν η ίδια διαδικασία που θα συνεχίσει να γίνεται.  
Παπαδόπουλος Β.: Δηλαδή μέχρι τώρα δουλεύατε παράνομα;  
Λιάσκος: Όχι παράνομα κύριε, τα μάρμαρα που βγαίνανε ήταν ελάχιστα και 

κυρίως χρησιμοποιούνταν τα υποπροϊόντα του μαρμάρου να πάνε για βιομηχανικά 
ορυκτά. Δεν είναι παρανομία αυτό. 
   Κορωνάς: Δυο ερωτήσεις έχω να κάνω. Αυτή τη στιγμή εσείς ακόμη δουλεύετε 
μάρμαρα;  

Λιάσκος: Σαν τι εννοείτε; 
Κορωνάς: Σα λατομεία, δουλεύετε μάρμαρα;  
Λιάσκος: Είναι λατομεία μαρμάρου αυτή τη στιγμή αλλά δεν μπορεί να βγάλει 

μάρμαρα. Έγιναν πολλές προσπάθειες, αγοράστηκαν συρματοκοπές, πήγαμε με τον ένα 
τρόπο με τον άλλο να βγάλουμε μάρμαρα.. 

Κορωνάς: Από ποια χρονολογία εσείς προσπαθείτε να δουλέψετε μάρμαρο;  
Λιάσκος: Από το 2004 κι έχουμε πουλήσει όγκους το 2004, το 2005, το 2006 και το 2007. 
Από το 2007 και μετά δεν μπορέσαμε να βγάλουμε (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή 
μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) 
 Κορωνάς: Έχετε κάνει μήπως καμιά ερευνητική εξόρυξη να πάτε σε άλλο μέρος 
να βγάζετε μάρμαρο, αφού είστε εταιρία μαρμάρων και ζητάτε τώρα να βγάλετε άλλο 
προϊόν από το λατομείο αυτό. 
 Λιάσκος: Η εταιρία αυτή πάντοτε δραστηριοποιούνταν στην περιοχή Βέροιας, δεν 
είναι να πάει σε άλλο μέρος, δεν επιθυμεί να πάει αυτή τη στιγμή σε άλλο μέρος, μπορεί 
να το κάνουμε κι αυτό.  
 Κορωνάς: Μια τελευταία ερώτηση, υπάρχει αλλού στην περιοχή της Βέροιας 
λατομείο που να βγάζει μάρμαρο και να μπορείτε να πάτε; Πιθανό ή υπαρκτό, ώστε να μη 
χρειαστεί να αλλάξει τη σύσταση της η εταιρία και το σκοπό της να βγάζετε μάρμαρα, να 
βγάζετε κάποιο άλλο ορυκτό πλούτο.  
Η ερώτησή μου είναι ξεκάθαρη, επειδή είστε εταιρία εξόρυξης μαρμάρων, μπορείτε να 
πάτε σε άλλη περιοχή και να βγάζετε μάρμαρο;  
 Λιάσκος: Η εταιρία δεν έχει μόνο σκοπό τα μάρμαρα, έχει σκοπό και τα 
βιομηχανικά ορυκτά και οτιδήποτε. 
 Κορωνάς: Είπατε έχει σκοπό μόνο τα μάρμαρα. 
 Λιάσκος: Όχι, δεν είπα τέτοιο πράγμα. Εγώ είπα ότι από το 2004 βγάζει και 
βιομηχανικά ορυκτά, από την αρχή το είπα. 
 Κορωνάς: Αυτά τα βιομηχανικά ορυκτά που βγάζετε, έχετε άδεια να τα 
εξορύξετε; 
 Λιάσκος: Είναι παραπροϊόν του μαρμάρου, το γράφει η άδειά μας. 
 Κορωνάς: Είπατε ότι είναι κατακερματισμένο μάρμαρο. Εγώ αυτό κατάλαβα. 
 Λιάσκος: Κατακερματισμένο μάρμαρο είναι.  
 Κορωνάς: Άρα δεν είναι προϊόν άλλο, μάρμαρο είναι κι αυτό. Αυτό που θέλετε να 
βγάλετε τώρα θα είναι κατακερματισμένο μάρμαρο ή κάτι διαφορετικό; 
 Λιάσκος: Το ίδιο πράγμα θα είναι. 
 Κορωνάς: Και γιατί θέλετε τότε νέα άδεια αφού είναι υποπροϊόν του μαρμάρου;  
 Λιάσκος: Για να φύγει η ονομασία του μαρμάρου, αφού δεν μπορούμε να 
βγάλουμε ογκόλιθους. 
 Κορωνάς: Αλλάξτε την επωνυμία τότε της εταιρίας σας. 
 Λιάσκος: Η επωνυμία δεν έχει καμία σχέση με τον σκοπό.  
(ακολουθεί ο κ.Λαχανόπουλος, αλλά είναι αδύνατη η 
απομαγνητοφώνηση καθώς δε μιλάει στο μικρόφωνο) 
 Σοφρόνωφ: Πραγματικά Πρόεδρε εμάς τουλάχιστον μας προκαλεί πολύ έντονο 
προβληματισμό γιατί την ώρα που εδώ από υπεύθυνα χείλη ακούγεται πρώτον ότι θα έχει 
μηδέν οφέλη ο Δήμος.  

Δεύτερον, ότι υπάρχουν αρνητικές γνωμοδοτήσεις και πρόσφατες 27/08/2012 του 
τοπικού συμβουλίου της Καστανιάς, του πολιτιστικού συλλόγου της Μικρής Σάντας, 
αντίστοιχες αρνητικές αποφάσεις αυτού του Δ.Σ. για παρόμοιες ενέργειες πριν από.  



Θυμίστε μου κα Αρχοντάκη, έξι-οκτώ μήνες, δεν μπορώ να θυμηθώ ακριβώς, την 
ώρα που όπως λέει ο κ.Λαχανόπουλος, γιατί το ξέρουμε και όλοι μας και μην 
κρυβόμαστε πίσω από τα δάχτυλα, ένας κόσμος εκεί  επάνω, η πλειοψηφία του κόσμου 
είναι ανάστατη με αυτό το ζήτημα, γιατί το βουνό πραγματικά μετατρέπεται σε κρανίου 
τόπο και από άλλες δραστηριότητες που γίνανε εκεί έχει μετατραπεί σε κρανίου τόπο.  

Γιατί επιμένουμε τόσο πολύ αυτό το βουνό που είναι από τους ελάχιστους 
θύλακες πρασίνου στην περιοχή μας, στην ορεινή περιοχή εννοώ, να μετατραπεί για άλλη 
μια φορά σε ένα ξεροβούνι που θα έχει αρνητικές συνέπειες και σε όσους ασχολούνται με 
το βουνό και στον τουρισμό και στην υγεία;  

Εμείς λοιπόν βλέποντας όλη αυτή την κατάσταση και αναλογιζόμενοι το μέγεθος 
της καταστροφής που θα υπάρξει εκεί πέρα, γιατί όλα Πρόεδρε, το έχουμε πει πάρα 
πολλές φορές και αγαπητοί συνάδελφοι, δε μετρούνται με τα επιχειρηματικά συμφέροντα 
και τα κέρδη των εταιριών, υπάρχει πλούτος στην περιοχή, μπορεί να αξιοποιηθεί αλλά 
όχι χωρίς αποκατάσταση όπως είπε ο κ.Λαχανόπουλος.  

Όλες οι μελέτες έχουν αποκατάσταση αλλά όταν φεύγουν οι εταιρίες, εδώ είναι η 
Κουμαριά κ.Πουλασουχίδη και τη βλέπετε, εδώ είναι τα άλλα λατομεία, εδώ είναι και να 
μην αναφέρω, που όλα μείνανε όπως ακριβώς τα άφησαν. Στεκόμαστε αρνητικά και 
προκαλούμε κάθε δημοτικό σύμβουλο να πάρει και την ευθύνη του, απέναντι και στο 
φυσικό πλούτο της περιοχής αλλά και απέναντι σ’ αυτό τον κόσμο που μας λέει ότι θέλει 
και από εμάς να προφυλάξουμε το περιβάλλον. Έχουμε υποχρέωση να το κάνουμε κατά 
τη γνώμη μου.  
 Μελιόπουλος: Είναι ευκαιρία να κάνουμε ένα μικρό κατάλογο. Έχουμε και λέμε 
λοιπόν. Το Σέλι δοσμένο στις ανεμογεννήτριες. Η Κουμαριά κι η Καστανιά στα λατομεία 
μαρμάρου. Οι ανατολικές πλευρές των Πιερίων στα λατομεία χρωμίτη, οσονούπω 
έρχονται, έχουν ζητήσει άδειες για διερευνητικές εργασίες.  

Αν είναι αυτή η ανάπτυξη, η παράδοση εξ’ ολοκλήρου της περιοχής στα 
επιχειρηματικά συμφέροντα, εμείς είμαστε αντίθετοι με αυτήν την ανάπτυξη. Όλη η 
Ελλάδα ξεπουλιέται κ.Παυλίδη, εμείς εδώ να προλάβουμε την υπόλοιπη Ελλάδα. Το 
ερώτημα εδώ που τίθεται με ποιούς είμαστε; Με τα επιχειρηματικά συμφέροντα λίγων 
εταιριών ιδιοκτητών στα πέντε δάχτυλα ή με τους κατοίκους των χωριών; Αυτό θα 
κληθείτε εδώ να απαντήσετε κύριοι σύμβουλοι. 
 Βοργιαζίδης: Εγώ θα επαναλάβω για ακόμα μια φορά ότι δεν έχουμε να κάνουμε 
με μια καινούργια εγκατάσταση αλλά με μία αδειοδοτημένη εγκατάσταση. Αφετέρου 
κ.Μελιόπουλε θα πω ότι καλώς ή κακώς οι ανεμογεννήτριες και τα λατομεία δε γίνονται 
ούτε στον Αϊ-Γιώργη ούτε στην Πατρίδα, αλλά κι εκεί αν πηγαίναμε να τα κάνουμε θα 
μας λέγατε ότι καταστρέφουν τις ροδακινιές. 
 Πρόεδρος: Εγώ αισθάνομαι αυτή τη στιγμή να δικαιολογήσω κι εγώ μια φορά την 
ψήφο μου η οποία θα είναι αρνητική. Όταν κινούμαι στον άξονα της Εγνατίας από 
Θεσσαλονίκη προς τη Βέροια, το Βέρμιο χάσκει τραυματισμένο, λεηλατημένο. Δεν ξέρω 
τι αποφέρει ως μέρισμα κερδών στο Δήμο, αυτό δεν το έχω ακούσει, όμως αυτό που 
βλέπω είναι ότι δεν τηρούνε τους όρους των συμβάσεών τους, κανένας δε διανοήθηκε να 
σχεδιάσει αποκατάσταση και αν πηγαίνουμε έτσι, κάποια στιγμή το βουνό θα φύγει από 
τη θέση του.  

Επομένως αφού οι υπηρεσίες δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους, δεν μπορούμε να 
συνεχίσουμε να συνεργούμε σε μια τέτοια κακοποίηση του βουνού, λεηλασία. Ζητώ 
συγνώμη, μακρηγόρησα λοιπόν, αρνητικός θα είμαι. Ψηφίζουμε λοιπόν.  
 Γιαννουλάκης: Επειδή σέβομαι και τα όργανα τα οποία λειτουργούν του Δήμου 
και πάντα στις εισηγήσεις των τοπικών συμβουλίων θέλω να είμαι μαζί τους για να έχουν 
κι αυτοί μια οντότητα και μια αξία και μια όρεξη να δουλεύουν, θα είμαι αρνητικός.  
 Κορωνάς: Πρόεδρε κι εγώ αρνητικός θα είμαι για τον ίδιο λόγο με τον 
κ.Γιαννουλάκη, πιστεύω ότι για ένα θέμα πιο επουσιώδες, αν μπορεί να υπάρχει θέμα στο 
Δ.Σ. ουσιώδες και επουσιώδες όπως ήταν αυτό της Ραχιάς, δεχτήκαμε την εισήγηση του 
τοπικού συμβουλίου για την παραχώρηση του χώρου, καλώς δεχτήκαμε θεωρώ εγώ γιατί 
ήταν ένα ζητούμενο το οποίο εμείς δεν το γνωρίζουμε, πήραμε μια ομόφωνη απόφαση, 
θεωρώ πολύ καλώς.  

Για ένα ζήτημα το οποίο και οικονομικά και αισθητικά είναι πολύ μεγαλύτερο 
από το προηγούμενο, πιστεύω ότι θα πρέπει σα συνιστώσα της σκέψης μας να υπάρχουν 



και οι άλλες προσλαμβάνουσες, η οποία θα είναι η γνώμη του τοπικού συμβουλίου, θα 
ήταν καλό να διατυπωθεί και εδώ προφορικά.  

Εγώ θεωρώ ότι θα πάρει σήμερα μια αρνητική απόφαση από εμάς αλλά θα 
λειτουργεί όπως θέλει να λειτουργεί, από εκεί κι έπειτα όμως θεωρώ ότι δεν πρέπει να 
νομιμοποιούμε τέτοιες πράξεις, αν θέλει να παρανομήσει και να κάνει υπέρβαση της 
άδειάς της, δικό της κακό, εγώ θα ψηφίσω αρνητικά τη συγκεκριμένη εισήγηση. 
 Αγγέλογλου: Έχω αρνητική γνώμη γιατί, κι είναι χρήσιμες αυτές οι συζητήσεις, 
για να κατανοηθεί ποιοι είναι αυτοί οι εντολοδόχοι που ανέλαβαν να ξεπουλήσουν 
ερήμην της λογικής και της αφοσίωσης στον τόπο, την ίδια τους τη χώρα. 
 Βοργιαζίδης: Για ποιον μιλάει κ.Πρόεδρε; Για ποιον μιλάς ρε; 
 Αγγέλογλου: Γι’ αυτό ζητάω ονομαστική ψηφοφορία. 
 Πρόεδρος: κ. Αγγέλογλου συστηματικά βάζετε τη λέξη δόλος, εδώ δε συνωμοτεί 
κανένας, εκφράζεται. Με τη λογική αυτή δεν πρέπει να υπάρχει αντίθετη γνώμη πέραν 
της δικής σας, να σεβαστείτε λοιπόν την άλλη άποψη. 
 Αγγέλογλου: Ο λόγος τα αποδεικνύει αυτά, ο ορθός λόγος.  
 Πρόεδρος: Ξέρετε, αυτά που λέτε έχουν μια άλλη διάσταση, αντιλαμβάνεστε τι 
υπαινίσσομαι, δεν μπορεί να προσβάλλονται εδώ μέσα υπολήψεις. 
 Αγγέλογλου: Είδα τη βιασύνη σας να φτάσετε στο θέμα. Έχει άλλα τόσα από 
πίσω να δούμε τί θα κάνετε. 
 Πρόεδρος: Να προχωρήσουμε γιατί νομίζω τέτοιες λογικές και τέτοιες εκφράσεις 
δεν πρέπει να έχουν θέση εδώ μέσα, προφανώς λοιπόν κατανοώ την οργή του 
συναδέλφου και προηγουμένως λοιπόν κάποιου άλλου που, ότι είναι δόλιος, καταχθόνιος, 
υποχθόνιος.. 
 Αγγέλογλου: Λοιπόν, θα αργήσετε να απομαγνητοφωνήσετε τα πρακτικά, αλλά 
είπα επακριβώς, η βαριά αμέλεια ισοδυναμεί νομικά με δόλο και ρωτήστε και τους 
δικηγόρους. 
 Πρόεδρος: Κε Αγγέλογλου, το αίτημά σας για ονομαστική ψηφοφορία γίνεται 
δεκτό. Η γραμματέας θα εκφωνεί ένα - ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους και θα 
ψηφίζετε ονομαστικώς υπέρ ή κατά της εισήγησης του αντιδημάρχου Κωνσταντίνου 
Βοργιαζίδη. Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική ψηφοφορία. 

Στη συνέχεια η γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω 
εισήγηση. Έτσι: 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν οκτώ (8) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Α.Λαζαρίδης, 
Π.Παύλος, Λ.Πουλασουχίδης, Κ.Βοργιαζίδης, Μ.Παπαϊωάννου, Β.Παπαδόπουλος, 
Λ.Τσαβδαρίδης, Α.Νεστορόπουλος. 

Αρνητική ψήφο έδωσαν δώδεκα (12) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Θ. Θεοδωρίδης, 
Ν.Τσιαμήτρος, Ε.Αρχοντάκη-Γεωργίου, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 
Ν.Μαυροκεφαλίδης, Θ.Κορωνάς, Β. Γιαννουλάκης, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, 
Ι.Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος, Ι.Αγγέλογλου.   

Λευκή ψήφο έδωσαν έξι (6) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Γ.Μιχαηλίδης, 
Ν.Μωυσιάδης, Χ.Γαϊτάνου, Κ.Κουτσαντάς, Χ.Τσιούντας και Σ.Κουμτσίδης.              

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 3-9-2012 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Κωνσταντίνου Βοργιαζίδη. 
2.- Την με αρ. πρωτ. 45017/28-8-2012 γνωμοδότηση του εκπροσώπου της Τ.Κ. 
Καστανιάς. 
3.- Τις υπ’ αριθ. 3 και 12/2004 αποφάσεις του Τοπικού Συμβουλίου Καστανιάς  του 
πρώην Δ.Βέροιας 
4.- Τις υπ’ αριθ. 2819/5-11-2004 και 2877/4-12-2007 αποφάσεις της Επιθεώρησης 
Μεταλλείων Β.Ελλάδας. 
5.- Το υπ’ αριθ. 252879/5673/9-7-2012 έγγραφο του Τμ. Συλλογικών Οργάνων της 
Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας. 
6.- Το με αρ. πρωτ. 5/24-8-2012 έγγραφο του Μορφωτικού-Τουριστικού-Πολιτιστικού 
Συλλόγου Μ.Σάντας.  
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), του 
άρθρου 96 του Ν.3463/2006, του Ν. 4014/2011 και της υπ’ αριθ. 1958/13-1-2012 ΚΥΑ. 
 



Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Δεν συναινεί με τη Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων και του Σχεδίου 
Διαχείρισης Αποβλήτων (Σ.Δ.Α.), για την εκμετάλλευση λατομείου βιομηχανικού 
ορυκτού, έκτασης 278,53 στρ, στη θέση «Καστρί» Δ.Βέροιας, από την εταιρία 
«ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Ε.».   

 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό 567 / 2012 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ε. Κελεσίδης  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Σ. Ρίσσου  
Π. Παυλίδης  Ν. Αγγέλου  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Συμεωνίδης     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  3-10-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  

 
 
 


